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REVISTA PRESEI 

 

 

 Care sunt principalele modificari aduse Codului muncii, intrate in vigoare 

sambata 

O serie de modificari aduse Codului muncii au fost oficializate saptamana trecuta 

si au inceput sa se aplice de sambata, 3 octombrie, conform unei legi noi. 

Documentul vizeaza, in principal, modificari privind incheierea si modificarea 

contractelor individuale, cercetarea disciplinara si concilierea conflictelor 

individuale, dar se face referire si la activitatea de HR a angajatorilor. 

 

Modificarile noi la Codul muncii sunt incluse in Legea 213/2020, act normativ 

publicat miercuri, 30 octombrie, in Monitorul Oficial. Potrivit Avocat.net aceastea 

sunt: 

 

1. La negocierea, incheierea sau modificarea contractului individual, salariatii vor 

putea fi insotiti de un consultant extern specializat in legislatia muncii sau de un 

membru sindical. Concret, la discutiile dintre angajator si salariat va putea asista 

un avocat, un expert in legislatia muncii sau un mediator specializat in legislatia 

muncii ori un membru sindical. Practic, o singura persoana: ori membrul sindical, 

ori consultantul extern. Pana acum, legea prevedea doar ca salariatii pot fi asistati 

de terte persoane la negocierea, incheierea sau modificarea contractului individual, 

insa fara sa se precizeze ce calitate profesionala pot avea acestea. 

 

2. Problemele individuale cu salariatii vor putea fi rezolvate prin conciliere, inainte 

sa se ajunga in instanta. Mai exact, inainte ca o nemultumire a unui angajat sa fie 

prezentata unei instante, partile vor incerca sa o rezolve pe cale amiabila, prin 

conciliere. Conciliator pentru conflictele individuale de munca va putea fi un 

consultant extern specializat in legislatia muncii (adica un avocat, un expert in 

legislatia muncii sau un mediator specializat in legislatia muncii).  

https://www.avocatnet.ro/articol_52243/Codul-muncii-se-modific%C4%83-samb%C4%83t%C4%83-Principalele-schimb%C4%83ri-care-o-s%C4%83-apar%C4%83.html
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Inclusiv pe durata concilierii va putea interveni un contract de confidentialitate 

intre parti, nu doar pentru negocierea, incheierea sau modificarea contractului 

individual de munca. 

3. Salariatii o sa fie asistati de un consultant extern specializat in legislatia muncii 

si la cercetarea disciplinara. In esenta, pe durata cercetarii, salariatii o sa poata fi 

asistati de un avocat, de un expert in legislatia muncii sau de un mediator 

specializat in legislatia muncii ori de un membru sindical. Pana acum, angajatii 

puteau fi asistati numai de un avocat sau de un membru sindical. In acelasi timp, 

angajatorul va putea apela si el la serviciile unui consultant extern specializat in 

legislatia muncii pentru efectuarea cercetarii disciplinare. 

 

4. Reguli noi pentru activitatea de HR si salarizare a companiilor. Legea 213/2020 

introduce un articol nou in Codul muncii, care prevede ca fiecare angajator isi va 

putea organiza astfel activitatea de resurse umane si salarizare: prin asumarea de 

catre angajator a atributiilor specifice, prin desemnarea unuia sau mai 

multor salariati (carora sa li se treaca in fisa postului atributii de HR si salarizare) 

sau prin contractarea unor servicii externe specializate in HR si salarizare (servicii 

care sa fie coordonate de un expert in legislatia muncii). 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Cîțu: Pachetul de susținere a economiei o să depășească 7% din PIB până la 

finalul anului 

Pachetul de susținere a economiei o să depășească 7% din PIB până la finalul 

anului, scrie ministrul Finanțelor, Florin Cîțu, pe pagina sa de Facebook. 

 

Astfel, Cîțu susține că, în primele nouă luni ale acestui an, guvernul ”a injectat 

suplimentar în economie 34.5 miliarde lei (3.2% din PIB)”: 

14,4 miliarde prin masuri fiscale 

 9,8 miliarde lei cheltuieli legate direct de COVID-19 

https://ziare.com/afaceri/salariati/
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 6,9 miliarde lei cheltuieli cu investițiile mai mari ca anul trecut (cea mai 

mare sumă din ultimii 10 ani și mai mult decât s-a cheltuit în 2016 sau 2017 

tot anul) 

 3,2 miliarde lei rambursare TVA în plus față de anul trecut 

 250 de milioane lei bonificații la plata impozitului pe profit 

 

”La aceste cheltuieli de la buget adaugăm programe de garanții de aproximativ 30 

miliarde lei. Bani care ajung în economie prin intermediul sistemului financiar 

bancar si sunt garantați de stat”, spune ministrul Finanțelor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 MFP: Eșalonări pe 12 luni la plata taxelor, fără garanții, pentru firmele 

afectate de COVID. Cererile de eșalonare vor putea fi depuse până la 15 

decembrie 

Firmele care au obligații fiscale neachitate ulterior declarării stării de urgență 

(COVID-19) vor putea solicita eșalonarea plății acestor sume pe o perioadă de 

până 12 luni, fără garanții și cu un calendar de rambursare propriu, se arată într-un 

comunicat de presă al Ministerului Finanțelor Publice (MFP). Potrivit acestuia, ar 

fi fost elaborat un proiect de ordonanță de urgență în acest sens. 

Facilitatea se acordă pe o perioadă de 12 luni pentru obligațiile bugetare acumulate 

de la data intrării în starea de urgență (16 martie), cu condiția ca debitorii să nu fi 

înregistrat obligații fiscale restante dinainte de starea de urgență. 

 

Eșalonarea se va acorda în termen de cel mult 5 zile, pe baza unei cereri la care se 

anexează propunerea de grafic, fără a fi necesară constituirea de garanții. 

 

“Principala preocupare a Guvernului, după sănătatea populației, o reprezintă 

repornirea economiei și evitarea unei recesiuni prelungite, așa cum s-a întâmplat în 

2008.  
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De aceea, preferăm să ne împrumutăm temporar mai mult la bugetul de stat și să 

sprijinim mediul de afaceri prin menținerea lichidităților financiare și susținerea 

activității. Toate statele lumii își susțin astăzi economiile naționale, conștientizând 

că urmează o perioadă de redefinire a business-ului și repoziționare a 

multinaționalelor la nivel mondial”, a declarat ministrul Finanțelor Publice, Florin 

Cîțu. 

 

Cererile de eșalonare vor putea fi depuse până la data de 15 decembrie, inclusiv, 

pentru toate obligațiile bugetare acumulate începând cu 16 martie până la data 

depunerii cererii. 

În cazul companiilor care fac sau vor face obiectul unui control fiscal, eventuale 

sume suplimentare de plată vor intra, de asemenea, în calendarul de eșalonare. 

Potrivit MFP, firmele care beneficiază de eșalonarea la plată a debitele bugetare 

restante vor avea obligația să achite la zi toate taxele și impozitele care se vor naște 

și datora după primirea eșalonării. 

Procedura simplificată va presupune depunerea unei cereri, cu un grafic de 

eșalonare anexat, cu rate egale sau inegale, în funcție de cum apreciază fiecare 

contribuabil în parte. 

 

O cerință pentru firmele care vor primi eșalonarea pentru 12 luni este să nu se 

regăsească în vreuna dintre procedurile de insolvență. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Legea care interzice vânzarea participațiilor statului timp de 2 ani a fost 

modificată de Guvern / Vor putea fi vândute active 

Guvernul a modificat joi controversata lege care interzice înstrăinarea de 

participații ale statului timp de 2 ani. Potrivit actului normativ aprobat de Guvern, a 

fost înlocuită sintagma „participații” cu sintagma „acțiuni”. În acest fel, rămâne 

valabilă interzicerea vânzării de acțiuni, însă oferă posibilitatea valorificării 

activelor. Adică, nu vor putea fi vândute acțiuni de la o companie de stat, însă vor 

putea fi înstrăinate bunuri. 
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Guvernul justifică necesitatea acestei prevederi prin faptul că sunt companii de stat 

care au nevoie de restructurare, fiind necesară vânzarea unor active neviabile. În 

plus există și o decizie a Curții Constituționale. 

 

Reamintim că Parlamentul, la inițiativa PSD, a interzis în urmă cu câteva luni, prin 

Legea 173/2020, înstrăinarea de participații ale statului, aceasta în condițiile în care 

Guvernul plănuise listarea pe bursă a unui pachet minoritar de acțiuni ale 

Hidroelectrica, una dintre cele mai valoroase companii din România. 

 

Prin Legea 173/2020 nu se pot realiza operațiuni de înstrăinare nici măcar către o 

companie ori societate națională sau orice altă societate la care statul are calitatea 

de acționar. 

 

Legea a fost contestată la Curtea Constituțională de către PNL. CCR a constatat că 

sintagma "participaţiile statului" are în sfera de cuprindere atât acţiunile şi părţile 

sociale, ca valori mobiliare emise de societăţi comerciale, cât şi activele, activele 

funcţionale sau cu caracter social, ca bunuri sau ansambluri de bunuri din 

patrimoniul unei societăţi care desfăşoară activităţi comerciale. De asemenea, a 

constatat că domeniul de aplicare a legii îngrădește în mod vădit activitatea 

operatorilor economici vizați în raport de ceilalți operatori economici. 

 

Guvernul mai justifică modificarea legii prin interesul statului este de a-și 

consolida interesele la societățile la care deține calitatea de acționar, precum și 

dezvoltarea acestor operatori economici în condiții de eficiență și profitabilitate. 

Guvernul spune că valorificarea unor active este o măsură uzuală în cadrul 

proceselor de reorganizare și restructurare a operatorilor economici, care nu poate 

fi amânată sau suspendată pentru o perioadă îndelungată precum cea prevăzută de 

Legea nr. 173/2020, 

 

Guvernul consideră că este necesară menținerea unor operațiuni de transfer pentru: 

 fluidizarea activităţii economice in anumite domenii de activitate în care 

sunt implicaţi atât operatori economici la care statul exercită calitate de 

acționar cât şi operatori economici aflati sub autoritatea unităţilor 

administrative teritoriale; 
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 evitarea riscului falimentarii sau scaderii drastice a capacitatilor de productie 

a societatilor comerciale detinute de stat, consecinţa cea mai gravă în acest 

caz reprezentând-o pe de o parte cresterea somajului si pe de alta 

amânarea/întârzierea implementării unor proiecte de investiţii majore, cu 

impact social şi economic de interes general. 

 

Fără OUG, CE Oltenia și Tarom ar risca lichidarea 

 

O altă justificare este afectarea gravă a relațiilor sociale referitoare la libertatea 

economică a operatorilor economici la care statul este acționar în sensul 

restrângerii pe o perioadă îndelungată a dreptului de dispoziție asupra activelor 

aflate în proprietatea acestora. 

 

Menținerea interdicției privind valorificarea activelor aduce atingere dreptului 

operatorului economic de a solicita și aproba programe de restructurare în vederea 

eficientizării activității în temeiul Ordonanţei Guvernului nr. 6/2019 privind 

instituirea unor facilităţi fiscale, fiind afectată astfel activitatea operatorilor 

economici din domenii de interes strategic pentru România precum industria de 

apărare sau sectorul energetic și transporturile. 

 

Reglementarea nu poate fi amânată întrucât termenul de depunere a planurilor de 

restructurare este 30 septembrie 2020, în caz contrar fiind afectat un interes de 

ordin public reprezentat de reducerea arieratelor în economie. 

 

Guvernul mai invocă un comportament al statului prin care sunt suspendate 

anumite operațiuni economice uzuale ale operatorilor economici cu capital de stat 

creează un statut discriminatoriu acestora în raport de operatorii privați și în special 

concurenți, riscul major fiind acela al imposibilității dezvoltării afacerilor 

gestionate de stat sau implementării unor proiecte de investiţii majore. 

 

Sunt date ca exemplu Complexul Energetic Oltenia și Compania Naţională de 

Transporturi Aeriene Române TAROM, care au în derulare ajutoare de stat pentru 

salvare autorizate de către Comisia Europeană.  
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Planurile de restructurare ale acestor companii cuprind inclusiv măsuri de 

valorificare a unor active și active cu caracter social care să conducă la 

eficiențizarea acestor companii. Prin neadoptarea de urgență a unor măsuri care să 

permită aceste operațiuni, este imposibilă notificarea planurilor de restructurare, 

riscând lichidarea. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ludovic Orban: Mâine aprobăm în PNL un proiect de colaborare cu PMP 

în consiliile județene și locale 

Premierul Ludovic Orban a anunțat duminică seară, la România TV, că PNL va 

aproba luni, în Biroul Politic Național, un proiect care prevede colaborarea cu PMP 

în consiliile județene și locale din țară, inclusiv în Consiliul General al 

Municipiului București. 

 

„Chiar dacă au avut candidat propriu, noi am anunțat că suntem deschiși acestei 

colaborări. Noi mâine aprobăm în Biroul Politic Național un proiect de colaborare 

cu PMP în consiliile județene și consiliile locale la nivel de țară și, implicit, va fi și 

la nivelul Bucureștiului. PMP este aliat cu noi la guvernare”, a spus Ludovic Orban 

la RTV, potrivit agenției Mediafax. 

 

Premierul a anunțat că un viceprimar al Capitalei va fi de la PNL, iar altul de la 

USR-PLUS. 

 

„Cealaltă alianță, cu USR-PLUS, e deja stabilită. Am stabilit coordonatele 

înțelegerii în momentul în care am hotărât să îl susținem pe Nicușor Dan. Asta e 

înțelegerea: un viceprimar de la USR-PLUS, unul de la PNL. De asemenea, la 

sectoare, ideea de bază e un număr de viceprimari egal”, a mai spus Orban. 

Acesta a precizat că scopul acestor alianțe este „să formăm majorități, să guvernăm 

împreună”. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Gabriela Firea: Aşteptăm să vedem ce rezoluţii vor mai da BEM şi BEC. 

Ulterior suntem nevoiţi să ne adresăm Parchetului 

Gabriela Firea a anunţat că intenţionează să se adreseze Parchetului, pentru că - 

spune ea - este clar că alegerile locale din Bucureşti nu au fost corecte şi legale, 

fiind şi probe în acest sens, relatează News.ro. „Eu am spus că aceste alegeri dacă 

vor fi câştigate nu vor fi prin cinste, corectitudine şi prin valoarea candidaţilor, ci 

prin foarte multă manipulare şi posibil prin fraudă”, a adăugat primarul general în 

funcţie. 

 

„Aşteptăm să vedem ce rezoluţii vor mai da reprezentanţii BEM şi BEC. Ulterior, 

repet, nu îmi face nicio plăcere, suntem nevoiţi să ne adresăm Parchetului care, 

bineînţeles, va decide în funcţie de elementele probatorii pe care le punem la 

dispoziţie. Vreau să subliniez, deja nu sunt decât câteva zile de la data alegerilor şi 

adevărul începe să iasă la lumină. Eu am spus, dar puţini m-au ascultat, puţini au 

avut timp să analizeze ceea ce afirmam eu, că aceste alegeri dacă vor fi câştigate nu 

vor fi prin cinste, prin onestitate, corectitudine şi prin valoarea candidaţilor, ci prin 

foarte multă manipulare şi posibil prin fraudă. Manipulare. Chiar astăzi premierul 

şi Nicuşor Dan au ieşit în declaraţii comune să spună că, într-adevăr, Guvernul nu 

a putut să ajute Capitala în această perioadă pentru că eram eu primar şi că de 

mâine va curge lapte şi miere. Sau, mă rog, din momentul în care se va depune 

jurământul, dacă se va depune”, a afirmat Gabriela Firea, duminică, la Antena 3. 

 

Ea a mai spus că este vorba despre democraţie, și nu despre ea ca persoană sau 

despre cariera ei politică. 

 

„Aici nu este vorba despre mine, despre persoana mea sau despre cariera mea 

politică, ci despre democraţie şi despre situaţia în care ne aflăm cu toţii, la 30 de 

ani de la Revoluţie, în care sunt probe evidente că alegerile locale nu au fost 

organizate corect, legal, constituţional în municipiul Bucureşti. Probabil că sunt şi 

alte situaţii în ţară, dar aici sunt exemple elocvente. Am obligaţia de cetăţean în 

primul rând şi abia apoi de om politic să uzăm de toate formele democratice prin 

care măcar să atragem atenţia tuturor instanţelor, fie că sunt electorale sau din 

justiţie, că ceea ce s-a întâmplat atât în noaptea alegerilor cât şi a doua zi nu are 

nicio legătură cu democraţia.  

https://www.news.ro/justitie/gabriela-firea-asteptam-sa-vedem-ce-rezolutii-vor-mai-da-reprezentantii-bem-si-bec-ulterior-suntem-nevoiti-sa-ne-adresam-parchetului-1922404504002020102119502750
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Dacă BEM, BEC, BES-urile îşi pasează pisica unii de la alţii, cred că trebuie să 

mergem mai departe, nu pentru că ne ţinem de scaune sau nu pentru că nu ştim să 

pierdem cum am văzut comentarii. Dovada cea mai clară că eu ştiu să o iau de la 

zero de fiecare dată, şi în viaţa privată şi în cea profesională, este că am avut 

momente de cumpănă mult mai grave decât acesta şi în viaţa privată am avut 

puterea să mă ridic”, a conchis Firea. 

Biroul electoral municipal a decis duminică să respingă solicitările pentru 

renumărarea voturilor în Sectoarele 1 şi 5. Prin urmare, Clotilde Armand este 

edilul Sectorului 1, iar Cristian Popescu Piedone este primar al Sectorului 5. 

Anterior, BEC a respins o cerere a PSD de a anula rezultatul alegerilor la Sectorul 

1. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Magazinele agroalimentare de stat, închise la un an de la inaugurare 

Inaugurate cu mare fast toamna trecută, magazinele agroalimentare de stat au fost 

închise sau sunt pe punctul de a se închide. Au costat zeci de mii de euro și ar 

trebuit să fie o soluție pentru ca micii producători să-și poată vinde marfa 

proaspată. Agricultorii spun că proiectul nu a funcționat pentru că a fost gestionat 

prost. 

Sunt imagini surprinse anul trecut, în octombrie, când a fost inaugurat un magazin 

de stat în Capitală. Era al Casei de Comerț Unirea, societate a cărui acționar este 

Ministerul Agriculturii. 

Acest magazin agroalimentar din centrul Bucureștiului, de la Piața Universității, a 

costat aproximativ 60.000 de euro. A funcționat doar câteva luni. Acum este 

închis. 

Un alt magazin de stat, inaugurat tot acum un an, este în Sibiu. A fost deschis 

pentru a vinde brânză de la ciobanii din zonă, dar în ultima perioadă a avut 

probleme de aprovizionare. 

Peste 5 zile și acest magazin va fi închis. 
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Ministrul Agriculturii spune că s-au găsit nereguli la societatea de stat care 

administrează aceste magazine și că activitatea nu era rentabilă. 

Proiectul ar fi devenit rentabil dacă se deschidea întreaga rețea de 80 de magazine 

și nu doar două, câte au fost până la urmă, susține fostul director al Casei de 

Comerț Unirea. 

Producătorii agricoli sunt nemulțumiți de modul în care a fost gestionat proiectul. 

Lipsa spațiilor de desfacere pentru produsele românești rămâne una dintre cele mai 

mari probleme ale micilor producători agricoli. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Benzina s-a ieftinit in luna august cu 6-9 bani pe litru. Benzinariile cu cele 

mai mici si cele mai mari preturi 

Pretul carburantilor auto a scazut cu 6-7 bani pe litru in cazul benzinei standard si 

cu 8-9 bani pe litru pentru motorina standard, in medie, pe parcursul lunii august 

2020, potrivit datelor furnizate pentru AGERPRES de Consiliul Concurentei, pe 

baza informatiilor din Monitorul preturilor carburantilor. 

 

Platforma online "Monitorul preturilor carburantilor" a fost lansata anul trecut de 

autoritatea de concurenta si afiseaza preturile practicate de catre sase retele de 

benzinarii din Romania - OMV Petrom, Rompetrol, MOL, Lukoil, SOCAR 

si Gazprom, insumand aproximativ 1.300 de statii de distributie. 

 

In ceea ce priveste benzina standard, cele mai mari preturi au fost in benzinariile 

Gazprom, respectiv 4,60 lei pe litru in medie, iar cele mai mici tarife, la Lukoil - 

4,43 lei pe litru. 

 

La motorina, Gazprom a avut, de asemenea, cele mai mari preturi - 4,64 lei pe litru 

(media pe august), in timp ce dieselul cel mai ieftin a fost in reteaua Petrom - 4,55 

lei pe litru. 

 

https://ziare.com/omv/
https://ziare.com/petrom/
https://ziare.com/rompetrol/
https://ziare.com/lukoil/
https://ziare.com/gazprom/
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"Datele Oil Bulletin (publicatia de profil a Comisiei Europene - n.r.) arata ca in 

saptamana 24-31.08.2020 preturile cu taxe (finale) ale benzinei si motorinei 

comercializate in segmentul retail din Romania erau printre cele mai reduse din UE 

(locul 2 atat la benzina, cat si la motorina). In ceea ce priveste preturile fara taxe, 

nivelul din Romania se situa sub media europeana in cazul ambelor produse (-10% 

fata de media UE la benzina si -5,4% la motorina)", arata specialistii Consiliului 

Concurentei. 

 

In ceea ce priveste consumul de carburanti, in luna august 2020, segmentul de 

retail de benzina a inregistrat o crestere semnificativa, de circa 31%, comparativ cu 

luna anterioara, in timp ce consumul de motorina s-a majorat cu aproximativ 26%. 

"Cu toate acestea, se poate vedea, pentru august 2020, un consum de benzina mai 

redus cu circa 5% fata de media vanzarilor din luna august din perioada 2017-

2019, in timp ce consumul de motorina a fost cu circa 4% mai mare, comparand 

aceleasi perioade", precizeaza expertii Consiliului. 

 

Acestia au avut ca sursa datele obtinute in cadrul investigatiei sectoriale pentru anii 

2017 si 2018, precum si informatii primite de la Ministerul Economiei, Energiei si 

Mediului de Afaceri privind consumul pentru anii 2019 si 2020. 

 

In luna august 2020, aplicatia Monitorul preturilor carburantilor a inregistrat 6,2 

milioane de cautari, din care 18% au fost pentru benzina standard, 18% pentru 

motorina standard, 17% benzina premium, 17% motorina premium, 16% GPL si 

14% incarcare electrica. 

Platforma online "Monitorul preturilor carburantilor" a fost lansata in vara anului 

trecut de Consiliul Concurentei si permite consumatorilor sa afle preturile 

practicate de catre marile retele de distributie a carburantilor auto. 

 

Principalul scop al aplicatiei este cresterea concurentei pe piata carburantilor si 

ieftinirea produselor. 

(Sursa: ziare.com) 
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 România împrumută 4 miliarde de euro de la UE prin programul SURE, la 

dobânzi mici, pentru protejarea cetățenilor și atenuarea riscurilor de șomaj 

pe fondul pandemiei de coronavirus 

România a obținut de la Uniunea Europeană un împrumut în valoare de 4,1 

miliarde euro la dobânzi avantajoase pentru susținerea demersurilor autorităților 

române de protejare a cetățenilor și atenuarea consecințelor 

socioeconomice generate de pandemia de COVID-19, anunță Ministerul de Finanțe 

într-un comunicat. 

SURE sprijină programele de șomaj parțial și măsurile similare pentru a ajuta 

statele membre UE să protejeze locurile de muncă, angajații și persoanele care 

desfășoară o activitate independentă împotriva riscului de concediere și de pierdere 

a veniturilor. 

„Împrumutul va susține măsurile adoptate de guvern, în contextul generat de criza 

COVID-19, în perioada februarie – august 2020, menite să protejeze angajații și 

persoanele care desfășoară o activitate independentă, cu scopul de a reduce 

incidența șomajului și pierderea veniturilor” mai precizează ministerul. 

Măsurile eligibile în cadrul instrumentului SURE, conform evaluării Comisiei 

Europene sunt: 

 șomajul tehnic. 

 programul de muncă flexibilă. 

 alte astfel de scheme destinate unor categorii de liber profesioniști a căror 

activitate a fost redusă sau întreruptă urmare a pandemiei. 

 sporuri și alte măsuri similare acordate personalului medical pentru 

recunoașterea meritelor acestora. 

Caracteristicile împrumutului acordat României sunt: 

 perioada de tragere a sumelor împrumutului  este de 18 luni de la data 

intrării în vigoare a Deciziei Consiliului Uniunii Europene (respectiv până la 

sfârșitul lunii martie 2022); 

 

https://ec.europa.eu/romania/news/20200402_initiativa_sure_ro
https://ec.europa.eu/romania/news/20200402_initiativa_sure_ro
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 împrumutul poate fi disponibilizat în maximum 8 tranșe; 

 valoarea tranșelor și calendarul de disponibilizare vor fi stabilite de Comisie, 

prin consultare cu statul membru; 

 maturitatea medie a împrumutului este de 15 ani; 

 împrumutul va fi acordat în aceiași termenii financiari în care Comisia s-a 

împrumutat de pe piață pentru disponibilizarea acestuia, la care se adaugă 

eventuale costuri/cheltuieli efectuate de Comisie pentru contractarea 

respectivei finanțări. Având în vedere reputația Uniunii Europene, susținută 

și întărită în cadrul acestui instrument prin mecanismul de garantare de către 

statele membre,  împrumutul contractat va fi la costuri avantajoase. 

Alături de România în cadrul acestui instrument au accesat finanțare alte 15 state 

membre, printre care Italia, Spania, Polonia, Portugalia, Belgia. Dintr-un total de 

100 mld. EUR puse la dispoziție de Uniunea Europeană în cadrul acestui 

instrument valoarea cumulată a împrumuturilor acordate până în prezent se ridică 

la cca. 87,4 mld. EUR anterioară datei de 31 martie 2020 inclusiv. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Eveniment organizat la BVB pentru a marca deschiderea săptămânii 

internaţionale a investitorilor 

Clopoţelul va suna luni la Bursa de Valori Bucureşti (BVB) pentru a marca, în mod 

simbolic, deschiderea şedinţei de tranzacţionare şi a săptămânii internaţionale a 

investitorilor (World Investor Week 2020), desfăşurată sub auspiciile IOSCO 

(International Organization of Securities Commissions). 

 

Preşedintele Autorităţii de Supraveghere Financiară (ASF), Nicu Marcu, va fi 

prezent la BVB pentru a da startul şedinţei de tranzacţionare şi pentru a se adresa 

celor 50 de elevi înscrişi în programul de educaţie financiară FinClub, derulat de 

ASF. 

 

Liceenii vor fi prezenţi online la eveniment şi vor învăţa să facă tranzacţii la Bursă 

prin intermediul unui program demonstrativ. 
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Vor participa la eveniment Radu Hanga, preşedintele BVB şi Adrian Tănase, 

directorul general al Bursei. 

 

Autoritatea de Supraveghere Financiară, Banca Naţională a României, Ministerul 

Finanţelor Publice şi Asociaţia Română a Băncilor au lansat pe 3 august, în 

parteneriat, programul de educaţie financiară destinat elevilor de liceu pasionaţi de 

piaţa financiară intitulat FinClub. 

 

Organizat în cadrul Acordului de Colaborare privind Educaţia Financiară, 

programul FinClub presupune crearea unui club de educaţie financiară a cărei 

activitate se va desfăşura sub forma unor întâlniri online bilunare, cu scopul 

cunoaşterii şi aprofundării conceptelor financiare, precizează sursa. 

 

În primul an, FinClub va avea o limită de participare de 100 de elevi, la nivel 

naţional, iar întâlnirile se vor organiza în perioada 1 septembrie 2020 - 1 iunie 

2021. 

Instruirea elevilor urmează să fie asigurată de lectori, profesori, traineri, 

reprezentanţi ai pieţelor financiare, reprezentanţi ai diferitelor sectoare economice, 

persoane cu diferite specializări profesionale, se menţionează în comunicatul ASF. 

 

Educaţia financiară ocupă un loc strategic pe agenda instituţiilor semnatare ale 

Acordului de Colaborare privind Educaţia Financiară. 

 

Autoritatea de Supraveghere Financiară, Banca Naţională a României, Ministerul 

Finanţelor Publice şi Asociaţia Română a Băncilor consideră că sunt necesare 

acţiuni concertate pentru îmbunătăţirea nivelului de educaţie financiară în rândul 

românilor printr-un efort coordonat la nivel naţional, care va asigura atingerea 

principalelor obiective strategice de îmbunătăţire a bunăstării financiare. 

 

Acordul de Colaborare încheiat de cele patru instituţii vizează realizarea de 

activităţi comune în domeniul educaţiei financiare şi elaborarea Strategiei 

Naţionale de Educaţie Financiară (SNEF). 

(Sursa: Agerpres) 



CNSLR Fratia | Revista Presei 5 octombrie 2020 15 

 

 CFR Călători renunţă la chitanţier şi pix. Compania va cumpăra 2.000 de 

terminale pentru vânzarea biletelor în tren 

CFR Călători va investi aproape 10 milioane de lei pentru achiziţionarea unor 

terminale mobile pentru taxare, dotate cu imprimante, cu ajutorul cărora vor putea 

fi vândute bilete în tren, iar posesorii de card TrenPlus vor putea acumula kilometri 

parcurşi şi vor putea beneficia de bonusuri şi facilităţi, a declarat, pentru Agerpres, 

directorul general al companiei, Dan Costescu. 

Potrivit acestuia, este vorba despre achiziţionarea a peste 2000 de terminale, iar 

investiţia se va realiza din cei 130 de milioane de lei primiţi de companie la 

rectificarea bugetară. 

"În acest an terminalele vor costa 2,8 milioane de lei şi se va continua în anul 

următor cu încă aproximativ 7 milioane de lei. Asta înseamnă o echipare a tuturor 

şefilor de tren - pentru că acest terminal va însemna gestiune personală şi va fi 

asociat cu numele deţinătorului, se vor ţine evidenţele contabile pe gestiunea 

individuală, cum este şi acum, doar că este pe hârtie - deci ne vom duce undeva la 

2000 şi ceva de terminale în total. Se va renunţa la clasicul chitanţier şi pix şi se 

vor emite pe acest terminal bilete, se vede foarte precis locul liber, biletul se va 

tipări pe un suport tot de hârtie, dar cu o imprimantă mică, mobilă, care va fi în 

dotarea controlorului sau a însoţitorului de tren", a spus Costescu. 

Şeful CFR Călători a precizat că preţul biletelor cumpărate în tren va fi acelaşi 

doar pentru călătorii care s-au urcat din staţii care nu au case de bilete. 

"Preţul se măreşte doar pentru acei călători care s-au urcat din staţii cu case de 

bilete de unde puteau să îşi cumpere bilete. Avem şi staţii unde nu avem case de 

bilete, unde nu vinde nimeni bilete şi pentru aceste staţii este normal să oferim 

acelaşi preţ ca şi cum am fi avut case acolo", a menţionat el. 

În ceea ce priveşte Cardul TrenPlus, şi acesta va suferi transformări, în sensul că 

nu va mai fi tipărit pe suport de hârtie, ci va fi gen portofel electronic. 

"Deocamdată, Cardul TrenPlus va rămâne în vigoare aşa cum este, pentru că a fost 

o măsură bună, apreciată de foarte mulţi.  

https://www.agerpres.ro/economic-intern/2020/10/04/cfr-calatori-renunta-la-chitantier-si-pix-si-va-investi-10-milioane-de-lei-pentru-vanzarea-biletelor-in-tren--584804
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Modul lui de implementare se va schimba şi lui i se vor putea adăuga o mulţime de 

alte bonusuri şi facilităţi pentru călători în momentul în care vom implementa 

terminalele mobile pentru taxare la toţi conductorii noştri. Atunci totul se va putea 

face mult mai frumos, se va face prin scanare, se vor putea contoriza călătoriile, se 

vor putea aduna kilometrii parcurşi cu CFR Călători, iar călătorii noştri fideli şi vor 

fi răsplătiţi pe măsură cu aceste bonusuri şi facilităţi care se vor adăuga pe Cardul 

TrenPlus. El însuşi va deveni, dintr-un card pe hârtie, un card gen portofel 

electronic, cu un cont care va încuraja şi mai mulţi călători să vină spre noi şi să 

circule cu noi acolo unde doresc", a susţinut directorul general al operatorului 

naţional de transport feroviar de călători. 

Cardul va putea fi emis atât la case, cât şi în tren, prin intermediul terminalelor de 

taxare. 

"Cardul va continua să se emită la case, dar vor putea şi controlorii să emită din 

server, pentru că acele terminale vor avea acces la serverul central. Astfel, la o 

călătorie, de exemplu un conductor dintr-un tren Bucureşti-Iaşi, care teoretic nu 

ştie cine a cumpărat deja bilet, va vedea în timp real pe terminalul lui care sunt 

locurile ocupate şi ce poate să vândă. Va fi o eficienţă foarte bună pentru călători şi 

va fi modul pe care l-am găsit noi pentru a evita suprapuneri de locuri care apar la 

toţi operatorii feroviari, dar care pot fi eliminate prin această modernizare. Este un 

obiectiv pe lista de investiţii pentru această rectificare de 130 de milioane pe care 

am primit-o anul acesta şi se va cumpăra o primă tranşă mare din aceste terminale 

mobile, se va proceda la instruirea controlorilor şi însoţitorilor de tren", a adăugat 

Dan Costescu. 

Pe 10 septembrie, după şedinţa de Guvern, Dan Costescu a transmis pe pagina sa 

de Facebook că operatorul naţional de transport călători a primit suma de 130 de 

milioane de lei pentru investiţii. 

"O veste bună pentru CFR Călători. Acum câteva minute ni s-a aprobat în Guvern 

OUG pentru încă 130 de milioane la investiţii! Asta înseamnă ca munca noastră de 

la începutul anului a fost apreciată. Numărul dublu de vehicule reparate şi 

modernizate până acum, faţă de aceeaşi perioadă a anilor trecuţi, va continua astfel 

să crească.  
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Le mulţumesc colegilor din companie, din minister şi acelora din sindicate care de 

câteva săptămâni muncesc cot la cot pentru acest obiectiv", a scris el atunci. 

Cardul TrenPlus este o legitimaţie nominală, netransmisibilă, cu valabilitate un an, 

cu ajutorul căruia se obţin reduceri de 25% la toate călătoriile. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Marcel Vela: După următoarea ședință de Guvern, în România va funcționa 

Poliția Animalelor 

Ministrul de Interne, Marcel Vela, a anunțat pe Facebook că "după următoarea 

ședință de Guvern și publicarea OUG în Monitorul Oficial", în România va fi 

înființată Poliția Animalelor. 

"Unul dintre testele pe care îl dă fiecare societate vizează, fără doar și poate, și 

comportamentul față de necuvântătoare. 

La acest test, noi ca națiune, am picat în ultimii ani de prea multe ori, în tot ceea ce 

privește eforturile pe care ar fi trebuit să le facem pentru ocrotirea animalelor. Am 

primit unele comentarii în care am fost întrebat dacă am rezolvat alte probleme 

importante și dacă nu cumva aceasta ar trebui să fie ultima pe listă". 

"Am promis, am făcut", scrie Marcel Vela. Acesta spune că "după următoarea 

ședință de Guvern și publicarea OUG în Monitorul Oficial, România va avea o altă 

abordare pentru rezolvarea situațiilor grave, prin înființarea Poliției Animalelor. 

Astăzi, de Ziua Internațională a Animalelor, haideți să ne gândim cum ar fi lumea 

noastră fără aceste suflete curate și singure. Trebuie ca #împreună să ne unim în 

acest efort de a construi Poliția Animalelor într-o structură parteneră cu 

dumneavoastră, având toți același scop: Protecție și iubire pentru animale". 

(Sursa: Digi 24) 

 

 

 



CNSLR Fratia | Revista Presei 5 octombrie 2020 18 

 

 Consumul trece pe minus în august şi înregistrează o scădere de 1,2% faţă 

de luna iulie, după diminuarea cu 2,6% a vânzărilor la produsele 

nealimentare şi cu 1,4% la carburanţi. Faţă de luna august 2019, consumul a 

crescut cu 1,6% 

Cifra de afaceri din comerţul cu amănuntul, cel mai bun indicator pentru consum, a 

scăzut în august atât ca serie brută cât şi  ca serie ajustată în funcţie de numărul de 

zile lucrătoare şi de sezonalitate, cu 1,2%, respectiv 1,6%, comparativ cu luna 

precedentă. 

Faţă de perioada similară a anului trecut, volumul cifrei de afaceri din comerţul cu 

amănuntul (cu excepţia comerţului cu autovehicule şi motociclete) s-a majorat  cu 

1,6%, ca serie brută şi cu 2,3% ca serie ajustată în funcţie de numărul de zile 

lucrătoare şi de sezonalitate, arată datele transmise luni de INS. 

Scăderea înregistrat în luna august comparativ cu luna precedentă s-a datorat 

diminuării vânzărilor de produse nealimentare  cu 2,6% şi a vânzărilor de 

carburanţi cu 1,4%, în timp ce la vânzările de produse alimentare, băuturi şi tutun a 

fost consemnată o creştere de 0,5%. 

 

(Sursa: INS) 

http://storage0.dms.mpinteractiv.ro/media/1/1481/21335/19613164/2/consum.jpg
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Comparativ cu luna august 2019, volumul cifrei de afaceri din comerţul cu 

amănuntul (cu excepţia comerţului cu autovehicule şi motociclete), serie brută, a 

înregistrat o creştere, pe ansamblu, cu 1,6% datorită creşterilor înregistrate la 

vânzările de produse nealimentare (+7,9%) şi la vânzările de produse alimentare, 

băuturi şi tutun (+0,4%). 

Comerţul cu amănuntul  al  carburanţilor  pentru  autovehicule  în magazine 

specializate a scăzut cu 6,4%. 

În perioada ianuarie-august 2020 volumul cifrei de afaceri din comerţul cu 

amănuntul (cu excepţia comerţului cu autovehicule şi motociclete) a crescut faţă de 

perioada similară a anului trecut atât ca serie brută cât şi ca serie ajustată în funcţie 

de numărul de zile lucrătoare şi de sezonalitate cu 1,3%, respectiv cu 1,0%. 

 

(Sursa: INS) 

"Cifra de afaceri reprezintă veniturile totale înregistrate de către întreprindere în 

perioada de referinţă, provenite atât din activitatea principală, cât şi din activităţile 

secundare exercitate de aceasta. Cifra de afaceri nu include TVA şi veniturile din 

vânzarea sau transferul de mijloace fixe", menţionează comunicatul INS. 

(Sursa: zf.ro) 

 

http://storage0.dms.mpinteractiv.ro/media/1/1481/21335/19613164/3/consum-1.jpg
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 Cursul leu/euro a încheiat săptămâna pe scădere, dar tot peste pragul de 

4,87, iar ROBOR la trei luni a rămas la 2,1% 

Cursul de schimb a revenit vineri pe scădere, după o săptămână fluctuantă, în care 

au alternat scăderi cu creşteri, în timp ce indicele ROBOR la 3 luni s-a menţinut 

vineri la nivelul de joi, de 2,10%, după mai multe zile consecutive de creşteri. 

Cursul de referinţă anunţat vinerea trecută la ora 13.00 de BNR a fost de 4,8718 

lei/euro, în scădere cu doar 0,01% faţă de nivelul de joi, şi sub maximul istoric din 

25 septembrie. Cel mai recent maxim istoric, de 4,8750 lei/euro, anunţat în 25 

septembrie de BNR, a fost al cincilea maxim istoric pentru moneda europeană atins 

în luna septembrie. 

Comparativ cu nivelul de la sfârşitul anului 2019, cursul leu/euro era ieri mai mare 

cu peste 1,9%. În acelaşi timp, pe piaţa monetară, indicele ROBOR la 3 luni, 

folosit pentru calcularea dobânzilor variabile la creditele în lei contractate înainte 

de luna mai 2019, a staţionat vineri la 2,10%, după ce anterior a înregistrat şapte 

şedinţe consecutive de creşteri, până la 2,11%. 

La începutul lunii septembrie, indicele ROBOR la 3 luni a fost cotat la 2%. 

Indicele ROBOR la 3 luni a înregistrat o tendinţă de scădere de la începutul anului, 

când era 3,19% în data de 3 ianuarie 2020. ROBOR este indicatorul monetar în 

funcţie de care se calculează dobânzile variabile pentru creditele în lei, precum şi 

dobânzile la creditele ipotecare, acordate înainte de luna mai 2019. 

Din luna mai 2019, băncile acordă credite noi retail în lei cu dobândă variabilă 

legate de o nouă referinţă, respectiv indicele de referinţă trimestrial pentru creditele 

acordate consumatorilor - IRCC - care a înlocuit ROBOR în contractele de credit 

retail în lei. 

Valoarea iniţială a IRCC era de 2,36%, iar ulterior a avut o evoluţie fluctuantă. 

Săptămâna trecută, BNR a publicat noua valoare a IRCC calculată pe baza 

dobânzilor reale din T2/2020, la 2,17%, în scădere faţă de valoarea precedentă, de 

2,41%. 

(Sursa: zf.ro) 
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 Eurostat: Doar 5% dintre firmele din România au asigurare pentru 

atacurile cibernetice, în timp ce media la nivelul UE este de 21%. 

Potrivit datelor Eurostat în 2019, 21% dintre firmele din UE cu mai mult de zece 

angajați au declarat că s-au asigurat pentru incidente de securitate informatică. 

Ponderea variază însă. Doar 20% dintre firmele mici s-au asigurat, 28% dintre 

firmele mijlocii și 35% dintre firmele mari, acestea din urmă fiind și cel mai 

expuse atacurilor cibernetice. 

Statul membru cu cea mai mare pondere de firme cu asigurări împotriva 

incidentelor de securitate informatică a fost Danemarca (56%), urmat de Irlanda, 

Franța și Suedia (toate cu 39%). 

În România doar 5% dintre firme și-au făcut asigurare pentru atacurile informatice, 

urmată de Lituania, Ungaria și Slovenia (toate 4%), iar pe ultimul loc se clasează  

Bulgaria cu doar 3%.  
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Totodată România se clasează pe penultimul loc din Uniunea Europeană cu 2,3%, 

urmată de Grecia (2,1%), la ponderea angajaților IT în totalul forței de muncă, 

media UE fiind de 3,9%. Pe primul loc se situează Suedia cu 7%, urmată de 

Finlanda cu 6,8%. 

 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 BCE intensifică pregătirile pentru moneda euro digitală 

Banca Centrală Europeană (BCE) a intensificat acţiunile pentru eventualitatea 

lansării unei monede euro digitale, care va funcţiona în paralel cu plăţile în 

numerar, anunţă instituţia, citată de Mediafax. 

"Un euro digital ar fi o formă electronică a monedei emise de Banca centrală, care, 

la fel ca bancnotele, ne va permite tuturor, persoane fizice şi companii, să efectuăm 

plăţile zilnice rapid, uşor şi în siguranţă.  
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Ar exista în paralel cu numerarul, fără a înlocui bancnotele. Eurosistemul va 

continua oricum să emită bancnote", transmite Banca Centrală Europeană într-un 

comunicat postat pe site-ul propriu. 

"Euro le aparţine europenilor, iar misiunea noastră este să fim gardieni ai monedei. 

Europenii se orientează din ce în ce mai mult spre digital în modurile de consum, 

de economisire şi investiţii. Rolul nostru este să menţinem încrederea în monedă. 

Acest lucru presupune să veghem ca euro să fie adaptat erei digitale. Trebuie să 

fim pregătiţi să emitem un euro digital dacă acest lucru va fi necesar", a declarat 

Christine Lagarde, preşedintele BCE. 

Eurosistemul va organiza consultări cu cetăţenii, cu mediile academice, cu sectorul 

financiar şi cu autorităţile publice, pentru a evalua aşteptările şi temerile referitoare 

la emiterea unei monede digitale. Consultările publice încep pe 12 octombrie. 

Experţii BCE au identificat mai multe scenarii în care s-ar impune lansarea unei 

monede digitale: creşterea plăţilor electronice în zona euro, care ar face necesară 

emiterea unei monede digitale lipsită de riscuri, diminuarea puternică a plăţilor în 

numerar, lansarea pe plan internaţional a altor mijloace monetare private care ar 

ameninţa stabilitatea financiară şi utilizarea pe scară largă a monedelor digitale 

emise de alte bănci centrale. 

Consiliul Guvernatorilor Băncii Centrale Europene nu a fixat un termen pentru 

lansarea unei monede digitale. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 Bulgaria, din nou cu un pas înaintea României: când ar putea adopta euro 

Bulgaria, care se pregăteşte asemenea Croaţiei, să devină parte a zonei euro, a 

aderat în mod oficial la Uniunea bancară europeană, a anunţat banca centrală 

bulgară (BNB), potrivit Le Figaro, scrie Mediafax. 

Acest pas va permite Băncii Centrale Europene să supervizeze direct cele mai mari 

cinci bănci ale ţării, a declarat Radoslav Mikenkov, şef pe supervizare la BNB. 
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Bulgaria şi Croaţia ar putea adera la zona euro în ianuarie 2024, a anunţat în vară 

Valdis Dombrovskis, vicepreşedinte executiv al Comisiei Europene responsabil de 

Afaceri economice. Bulgaria şi Croaţia s-au alăturat în iulie Mecanismului 

European al Ratelor de Schimb (ERM-2), sistemul care pregăteşte admiterea în 

zona euro, urmând să fie monitorizate cel puţin doi ani pentru a se observa dacă 

îndeplinesc criteriile Tratatului Maastricht. 

Bulgaria şi Croaţia ar putea fi pregătite în 2023, dar "tradiţia este că moneda euro 

este introdusă în ianuarie, ceea ce ne conduce la data de 1 ianuarie 2024", a spus 

Valdis Dombrovskis. 

Banca Centrală Europeană a anunţat că Bulgaria şi Croaţia îndeplinesc criteriile 

pentru etapa finală înainte de admiterea în uniunea monetară. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Semnal în Europa: Cehia impune din nou starea de urgență la nivel național 

La miezul nopţii de duminică spre luni a intrat în vigoare o nouă stare de urgenţă la 

nivel naţional în Cehia, informează dpa. 

Guvernul premierului Andrej Babis a decis să declare starea de urgenţă din cauza 

"creşterii semnificative" a numărului de infectări cu noul coronavirus, 

informează Agerpres. 

 

Executivul poate, în acest context, să restricţioneze libertatea de întrunire a 

cetăţenilor, iar instanţele vor putea percepe amenzi mai mari pentru încălcarea 

liniilor directoare privind siguranţa medicală. 

 

Starea de urgenţă a mai fost instituită de la mijlocul lunii martie până la mijlocul 

lunii mai, însă de data aceasta frontierele Cehiei vor rămâne deschise. 

 

La evenimente şi adunări publice, numărul maxim de participanţi este de 10 în 

interior şi 20 în aer liber. Evenimentele sportive profesioniste vor avea loc fără 

spectatori. Companiile, magazinele şi restaurantele nu sunt afectate de aceste noi 

reglementări. 

http://www.agerpres.ro/
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Un nou record al numărului de contaminări zilnice cu COVID-19 a fost atins 

vineri, când s-au înregistrat 3.792 de cazuri. 

 

Potrivit Centrului European de Prevenire şi Control al Bolilor, o medie de 303.3 

persoane la 100.000 de locuitori a fost infectată în Cehia în ultimele 14 zile. Spania 

este singura ţară care o depăşeste, cu o medie de 319.3 la suta de mii de locuitori. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 UE si Marea Britanie progreseaza timid in incheierea unui acord comercial. 

Partile au convenit sa intensifice negocierile pentru "a elimina lacunele 

semnificative" 

Premierul britanic Boris Johnson si sefa Executivului Uniunii Europene, Ursula 

von der Leyen, au convenit sambata, in timpul unei discutii telefonice, sa 

intensifice negocierile pentru "a elimina lacunele semnificative" care impiedica 

incheierea acordului comercial, transmite Reuters. 

 

Cele doua parti au anuntat ca runda de negocieri din aceasta saptamana referitoare 

la incheierea unui nou acord post-Brexit valabil incepand din 2021 a inregistrat 

unele progrese, dar nu un progres major. 

 

Potrivit UE, acordul trebuie convenit pana la sfaritul acestei luni, sau cel tarziu in 

primele zile ale lunii noiembrie, pentru a ramane timp suficient sa fie ratificat in 

blocul comunitar pana la sfarsitul anului. 

 

Johnson si von der Leyen au discutat sambata care trebuie sa fie urmatorii pasi. 

 

"Au fost de acord asupra importantei gasirii unui acord, daca este posibil, ca o baza 

solida pentru o relatie strategica intre UE si Regatul Unit in viitor", arata un 

comunicat comun. 

 

 

https://ziare.com/boris-johnson/
https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/
https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/
https://ziare.com/brexit/
https://ziare.com/europa/ue/
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"In ultimele saptamani au avut loc progrese, dar ... au ramas lacune semnificative, 

in special, dar nu numai, in domeniile pescuitului, conditiile de concurenta 

echitabile si guvernanta", potrivit comunicatului. 

 

Cei doi lideri i-au instruit pe negociatorii lor pentru Brexit, Michel Barnier si 

David Frost, "sa lucreze intens pentru a incerca sa remedieze aceste lacune". 

 

Johnson a declarat sambata, mai devreme, ca Marea Britanie a continuat sa faca 

presiuni pentru un acord in stil canadian cu UE, dar este, de asemenea, gata sa 

intrerupa actualele legaturi comerciale stranse si sa respecte normele generale ale 

Organizatiei Mondiale a Comertului, care includ cote si tarife. 

 

"Cred ca sunt multe lucruri de facut. Exista o mare oportunitate ca ambele parti sa 

se descurce bine", a spus acesta. 

Noi discutii comerciale sunt prevazute sa aiba loc la Londra saptamana viitoare si 

la Bruxelles saptamana urmatoare, inainte ca cei 27 de lideri nationali ai UE sa se 

intalneasca in perioada 15-16 octombrie pentru a evalua progresul. 

 

Daca discutiile vor esua, miza va fi un volum comercial anual estimat la 1.000 de 

miliarde de euro. 

UE declara ca nu va pune in aplicare nicio noua intelegere daca Londra va submina 

tratatul pentru Brexit cu proiectul sau de lege privind piata interna. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 NEBUNIE în Belarus: internetul și metroul au fost închise. Protestatarii, 

dispersați cu tunuri de apă 

În jur de 100.000 de oameni au ieşit pe străzile din Minsk, pentru cea de-a 57-a zi 

consecutivă de proteste. Poliţia a folosit tunuri de apă montate pe blindate, pentru a 

dispersa mulţimea. 

https://ziare.com/europa/marea-britanie/
https://ziare.com/europa/bruxelles/
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Internetul a fost oprit, pentru a împiedica protestatarii să organizeze rute prin oraş. 

De asemenea, staţiile de metrou au fost închise, pentru a nu permite accesul în 

centrul oraşului. Zeci de persoane au fost reţinute, informează Mediafax. 

Oamenii cer eliberarea deţinuţilor politici. Manifestaţiile violente au început de pe 

9 august, când Alexandr Lukaşenko a fost reales preşedintele Belarusului. De 

atunci, în jur de 10.000 de belaruşi au fost reţinuţi. 

(Sursa: ziare.com) 

 


